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P R O T O K Ó Ł Nr XIV/2016 

z obrad XIV Sesji Rady Gminy Stara Biała, 
która odbyła się w dniu 30 czerwca 2016 r. 

 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej za 2015 rok. 
8. Sprawozdanie Wójta Gminy z przebiegu współpracy gminy Stara Biała 

z organizacjami pozarządowymi za 2015 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Starej Białej za 2015 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 

Ośrodka Kultury i Sportu za 2015 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 2015 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2015 rok. 
13. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2016 

rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Stara Biała na lata 2016 – 2031. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

na lata 2016 – 2028. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiany godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo na 
ich rzecz dyrektorom, wicedyrektorom szkół i przedszkoli, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Stara Biała. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Stara Biała 
do projektu pn. „Budowa systemu wczesnego ostrzegania przed zjawiskami 
katastrofalnymi na terenie powiatu płockiego” realizowanego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 
2014-2020 – Oś priorytetowa V „Gospodarka przyjazna środowisku”, działanie 5.1 
pod nazwą: „Dostosowanie do zmian klimatu”. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Biała. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 
Maszewo. 

20. Zapytania i wolne wnioski. 
21. Zakończenie obrad.                
 
 



2/15 
 

 
XIV Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
Rozpoczęła się o godz. 9.05 i zakończyła o godz. 13.10. 
Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  
Listy obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Wojciech Żółtowski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Na sesję, 
z powodów zdrowotnych, nie przybył radny Leszek Majczyna. 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 
Wójta, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  
Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowany 
porządek obrad. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosów „za”) przyjęła 
zaproponowany porządek obrad,  który przedstawia się następująco: 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 

2015 rok. 
8. Sprawozdanie Wójta Gminy z przebiegu współpracy gminy Stara Biała 

z organizacjami pozarządowymi za 2015 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Starej Białej za 2015 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 

Ośrodka Kultury i Sportu za 2015 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 2015 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2015 rok. 
13. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na 2016 rok. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Założeń do plany zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Stara Biała na lata 2016 – 2031” 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 

lata 2016 – 2018. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz dyrektorom, 
wicedyrektorom szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina Stara 
Biała. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Stara Biała do 
projektu pn. „Budowa systemu wczesnego ostrzegania przed zjawiskami katastrofalnymi 
na terenie powiatu płockiego” realizowanego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020 – Oś priorytetowa V 
„Gospodarka przyjazna środowisku”, działanie 5.1 pod nazwą: „Dostosowanie do zmian 
klimatu”. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Biała. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo. 

20. Zapytania i wolne wnioski.                                                                                                                                                                                                                                                                                          
21. Zakończenie obrad.   

 
Następnie Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
              
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia XIII sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia sesji 
radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 
protokółu z sesji. 
Radny Jan Sieradzki zauważył, że jego wypowiedź odnośnie monitorowania ruchu 
drogowego na drodze powiatowej Stare Proboszczewice - Włoczewo dotyczyła kontrolowania 
ruchu samochodów ciężarowych na tej drodze, które ją niszczą, a nie montażu monitoringu 
jak jest zapisane w protokóle. 
Radni uznali tę uwagę za zasadną i protokół, w tej części, został poprawiony. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XIII Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 
(14 głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 
 Został rozstrzygnięty kolejny przetarg na budowę hali sportowej w Maszewie Dużym. 

W przyszłym tygodniu zostanie podpisana umowa z firmą Budownictwo Polskie z Płocka. 
Koszt inwestycji to około 5.850 tys. zł. 

 W najbliższym czasie zostanie rozstrzygnięty przetarg na budowę ul. Słonecznej 
i fragmentu ul. Wrzosowej w Brwilnie. Wykonawcą będzie PRD Lipno. Koszt to około 1.100 
tys. zł. W budżecie na tę inwestycję przewidziano 1.200 tys. zł, więc nie trzeba nic 
dokładać. 

 Został rozstrzygnięty przetarg na budowę mostu w ciągu drogi powiatowej 
w Dziarnowie. Koszt to ponad 1.130 tys. zł, przy czym powiat otrzyma z Ministerstwa 
Infrastruktury dotację w wysokości ponad 488 tys. zł. Oszczędności z tego tytułu dla gminy 
być może pozwolą na realizację dodatkowej inwestycji drogowej. 

  Zarząd Województwa Mazowieckiego w dniu 08.06.2016 r.  opublikował listę operacji dla 
projektów typu „Budowa lub modernizacja dróg gminnych”. W województwie mazowieckim 
zostały złożone 792 wnioski, limit dostępnych środków dla województwa mazowieckiego 
39 203 947 euro (ok 156 000 000,00 zł). 
Na listę zakwalifikowanych do przyznania pomocy w ramach naboru wpisanych zostało 
631 projektów na łączną kwotę pomocy 449 212 227,00 zł. 
Nasze wnioski uplasowały się na liście następująco: 
poz. 435 – Budowa drogi gminnej nr 291301W Trzebuń-Dzięgielewo  - 11 pkt., 
poz. 499 – Budowa drogi wewnętrznej w Maszewie – 10 pkt., 
poz. 510 – Budowa drogi gminnej nr 291329W w Nowym Trzepowie – 10 pkt. 
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Kryteria wyboru operacji były następujące: 
- dochód podatkowy gminy – 5 pkt. 
- bezrobocie w powiecie – 2 pkt. 
- operacja powiązana jest z infrastrukturą szerokopasmową – 1 pkt. 
- droga prowadzi do budynku użyteczności publicznej – 2 pkt. 
- droga łączy się z drogą o wyższej kategorii – 3 pkt.  
- operacja jest realizowana w porozumieniu pomiędzy gminami lub powiatami – 1 pkt 
oraz kryteria regionalne: - gęstość zaludnienia w gminie – 60 osób/km2 
- łączna długość dróg w gminie – 2 pkt. 
Max liczba pkt. 18, min pkt. 9 aby wniosek mógł zostać wpisany na listę. 

      Następnie Wójt omówił kryteria przyjęte przy rozpatrywaniu wniosków i zauważył, że           
      Gmina Stara Biała nie ma szans na uzyskanie dofinansowania w ramach tego naboru,  
      ponieważ nie jest w stanie uzyskać wystarczającej liczby punktów;  próg minimum  
      wynosił 13 punktów. 
 Komisje Rady Gminy omówiły potrzeby w zakresie budowy dróg gminnych. Urząd Gminy 

wyselekcjonował 24 odcinki dróg lokalnych, których szacunkowa budowa to koszt około 10 
mln zł. Wybierając drogi do realizacji kierowano się również liczbą osób, które przy niej 
mieszkają oraz tym, czy ich budowa połączy drogi wyższej kategorii. 

 Trwa budowa skrzyżowania w Mańkowie, w związku z tym autobusy linii nr 17 i nr 18 jeżdżą 
zmienioną trasą. Wójt wspomniał, że pojedynczy mieszkańcy zgłaszali postulaty zmiany 
obecnej trasy autobusu linii nr 17. Jest to jednak chwilowa niedogodność, która zniknie po 
wykonaniu robót. Rozważany jest dodatkowy kurs autobusu linii nr 18, ale wiąże się to z 
wysokimi kosztami. 

 Wójt poinformował o zmianie cen jednorazowych biletów za przejazd autobusami KM 
Płock, która polega na przekształceniu biletu jednorazowego na terenie miasta i gmin na 
bilet jednoprzejazdowy przesiadkowy. Będzie on uprawniał do jazdy jednym autobusem 
na całej trasie lub do nieograniczonej liczby przejazdów kilkoma autobusami różnych linii: 
− W strefie A – teren miasta Płocka – cena biletu jednoprzejazdowego przesiadkowego 

2,80, 
− W strefie podmiejskiej B – cena biletu jednoprzejazdowego przesiadkowego  4,00 zł., 

( dotychczas było 6 zł.), bilet będzie uprawniał do jazdy przez 60 min. od momentu 
skasowania, natomiast za bilet w cenie 5 zł.( dotychczas 7,40zł.) będzie można 
podróżować przez 90 minut. 

− W strefie G, czyli na terenie jednej gminy (nie dotyczy miasta Płocka) cena biletu 
wynosi 3,20 zł.( dotychczas 4,40 zł.)  

Cena biletu ulgowego wyniesie 50% ceny biletu pełnopłatnego. 
 Oczekujemy na decyzję podziałową dotyczącą podziału działek pod budowę dróg 

osiedlowych w Ogorzelicach. W tej chwili trwa procedura doprowadzenia do zgodności 
zapisów w ewidencji gruntów z zapisami w księgach wieczystych, aby następnie można 
było je przejąć przez gminę. Wystąpił przy tym problem z działką nr 101, która ma 70 
współwłaścicieli, z których 6 jest bardzo trudno zlokalizować. Alternatywą w tym przypadku 
może być specustawa. 

 Wójt poinformował, że na najbliższym posiedzeniu Rady Powiatu będzie przedstawiany 
plan budowy dróg powiatowych na terenie poszczególnych gmin powiatu płockiego, przy 
czym na każdą gminę powiat przeznacza 1 mln zł. Z Gminy Stara Biała do planu zostały 
wpisane następujące drogi: 
− Budowa ronda w Starym Draganiu, 
− Dokończenie drogi w Bronowie-Zalesiu do granicy z Gminą Bielsk, 
− Remont drogi Kruszczewo – Ogorzelice  w kierunku Nowych Proboszczewic na 

wybranych odcinkach. 
− Do planu są wpisane również drogi, na które w tej chwili nie ma pieniędzy, ale zostały 

zaplanowane do wspólnego wykonania z powiatem płockim do końca 2018 r.: 
o Dokończenie drogi biegnącej od Płocka przez Zągoty do Bonisławia, a na terenie 

Gminy Stara Biała przez Nowe Trzepowo i Bronowo-Zalesie, 
o Chodniki przy drodze Srebrna – Nowe Draganie na wysokości Urzędu Gminy 

i do domu Zgromadzenia Sióstr Matki Bożej Miłosierdzia, 
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o Droga Wyszyna – Ulaszewo, po wybudowaniu kanalizacji sanitarnej, 
o Przebudowa skrzyżowania drogi powiatowej z gminną w  Dziarnowie. 

 Wójt poinformował o zapowiedzianej reformie oświatowej, którą trzeba będzie zacząć 
realizować już w 2016 r.  

 Większość spraw inwestycyjnych została załatwiona, to znaczy zostały podpisane umowy 
lub będą podpisane niebawem, pozostały sprawy związane z gospodarką mieszkaniową. 

 Zostały podjęte rozmowy z Wodociągami Płockimi w sprawie remontu drogi do 
oczyszczalni ścieków w Maszewie przy 50% udziale Wodociągów Płockich w kosztach. 

 Została zgłoszona przez przedsiębiorcę propozycja wspólnego remontu drogi gminnej od  
skrzyżowania za byłą firmą Polandia na długości około 550 m. Przedsiębiorca proponuje 
pomoc w realizacji robót ziemnych.  

 
Radny Stanisław Antoszkiewicz: 
 Zapytał, czy jest możliwa zmiana trasy autobusu linii nr 16 tak, aby jechał również przez 

Ogorzelice do Białej. 
 Podziękował za podjęcie sprawy budowy dróg osiedlowych w Ogorzelicach. 
Radny Hubert Murawski: 
 Zapytał, czy firma, która wygrała pierwszy przetarg na budowę hali sportowej 

w Maszewie Dużym i następnie nie podpisała umowy, wpłaciła już 100 tys. zł wadium na 
konto gminy. 

 
Odpowiedzi Wójta: 
Na pytanie radnego Stanisława Antoszkiewicza: 
 Zmiana trasy linii nr 16 jest niemożliwa do zrealizowania. 
Na pytanie radnego Huberta Murawskiego: 
 Urząd Gminy wystąpił o zwrot wadium do firmy ubezpieczeniowej. Zgodnie z prawem firma 

ma 30 dni na przekazanie pieniędzy. Po tym czasie Urząd podejmie dalsze czynności, 
które powinny doprowadzić do przekazania wadium. 

 
Radny Jan Sieradzki: 
 W imieniu mieszkańców bloku z mieszkaniami socjalnymi we Włoczewie zapytał, czy 

zostały podjęte działania dotyczące funkcjonowania nowej oczyszczalni ścieków. 
Odpowiedź Wójta: 
 Biologiczna przydomowa oczyszczalnia ścieków nie spełnia naszych oczekiwań, ale 

podjęte działania, mam nadzieję, spowodują jej  właściwe funkcjonowanie. 
Radna Marianna Stawicka: 
 Zapytała czy będą podjęte dalsze starania, w celu wykonania drogi gminnej w Nowym 

Trzepowie, łączącej drogę powiatową z drogą wojewódzką. 
 Zapytała, na jakim etapie jest realizacja drogi od cmentarza w kierunku PKP w Nowym 

Trzepowie. 
 Poprosiła o zasypanie tłuczniem dziur w drodze prowadzącej od drogi gminnej nr 291313W 

w Nowym Trzepowie, rozmywanej przez deszcze. 
Odpowiedzi Wójta: 
 Jeśli nic się nie zmieni to jedyną możliwością sfinansowania budowy tej drogi jest budżet 

gminy. 
 Droga od cmentarza – jest to teren będący we władaniu jednej ze spółek  PKP.  Ponieważ 

nie możemy wydawać pieniędzy na nie swoje zadania, obecnie czynimy starania by 
podpisać porozumienie i wspólnie wyremontować fragment drogi przebiegający pod 
wiaduktem.  

 Naprawa drogi zostanie przekazana do wykonania w ramach bieżącego utrzymania dróg. 
 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu zaproszonego na dzisiejszą sesję 
Dyrektora Izby Wytrzeźwień w Płocku Pana Bogusława Gostomskiego, który podziękował za 
zaproszenie, a następnie przedstawił zadania, podległość organizacyjną i zakres kontroli, 
której podlega Izba. Poprosił radnych, aby rozważyli możliwość partycypacji 
w kosztach utrzymania Izby, dzięki czemu zakłócający porządek nietrzeźwi mieszkańcy gminy 
mogliby być przewożeni do niej, a nie do aresztu policyjnego. 
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Radny Jacek Portalski zauważył, że dobowy koszt pobytu w Izbie to 302 zł, natomiast 
1 doba w prywatnym sanatorium w miejscowości kuracyjnej  z pełnym wyżywieniem, opieką 
lekarską i pielęgniarską w pokoju 1 osobowym kosztuje tylko 150 zł. 
Pan Dyrektor Gostomski wyjaśnił, że cenę pobytu w Izbie kształtuje konieczność częstej 
dezynfekcji i obsługa medyczna. Np. 960 zł kosztuje dyżur całodobowy lekarza. 
Na pytanie sołtys Ogorzelic Janiny Antoszkiewicz o to, jak Izba odzyskuje pieniądze za 
pobyt od bezdomnych, Dyrektor Gostomski odpowiedział, że takie należności są często 
umarzane z powodu braku możliwości ich ściągnięcia. W tej chwili należności Izby z 3 lat 
wynoszą prawie 4 mln zł. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o wypowiedź Kierownika Posterunku Policji w Starej Białej 
z siedzibą w Białej Pana Zdzisława Dybca. 
Pan Dybiec zaapelował do radnych o dofinansowanie Izby, co umożliwi umieszczanie w niej 
pacjentów z Gminy Stara Biała. 
 
Wobec braku pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych 
w okresie między sesjami. 
Komisja Rewizyjna spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Jacek Portalski 
omówił tematykę posiedzenia, którą było utrzymanie dróg publicznych na terenie gminy 
i inwestycje w tym zakresie. 
 
Komisja Budżetowa spotkała się jeden raz. Przewodniczącego Komisji Marek Moderacki 
omówił tematykę posiedzenia, którą było funkcjonowanie transportu zbiorowego na terenie 
gminy. 
 
Komisja Polityki Społecznej spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Hubert 
Murawski omówił tematykę posiedzenia: 
1. Analiza zadań z zakresu porządku publicznego, ochrony środowiska i ochrony 

przeciwpożarowej. 
2. Realizacja ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 
W sprawach różnych Komisja Polityki Społecznej zapoznała się z drogami gminnymi 
wytypowanymi do budowy w pierwszej kolejności z uwagi na liczbę gospodarstw, które są przy 
nich położone. Komisja postanowiła najpierw dokonać przeglądu dróg w terenie, 
a następnie wytypować drogi do realizacji w kolejnym roku. 
 
Radni nie mieli pytań do przedstawionych sprawozdań wobec czego Przewodniczący Rady 
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 6.  
Głos zabrali: 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Zapytał,  jaki jest termin wykonania ul. Klonowej w Nowych Proboszczewicach. 
 Jeśli wykonanie ul. Klonowej ma się przedłużyć, poprosił o wyrównanie jej nawierzchni. 

Zapytał, jak szybko wykonawca drogi rozpocznie roboty, ponieważ po wykonaniu 
kanalizacji deszczowej pozostały pozapadane rowy po deszczu. 

 Poprosił radnych, aby w dniu 20 lipca, kiedy będzie miało miejsce wspólne objazdowe 
posiedzenie wszystkich komisji Rady Gminy, zapoznali się ze stanem ul. Modrzewiowej 
w Nowych Proboszczewicach. Poprosił również o wybudowanie ostatniego 70 m odcinka 
tej ulicy z pieniędzy niewykorzystanych na drogi. 

Radny Marek Moderacki: 
 Poprosił o zamontowanie jednej lampy na końcu ul. Wspólnej w Mańkowie. 
 Zapytał, czy została wybrana firma do montażu lamp w wybranych miejscach przy drodze 

wojewódzkiej nr 559 i kiedy zostaną zamontowane. 
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Radny Sławomir Dąbrowski: 
 Poprosił o wycięcie drzew przy ul. Płockiej w Nowych Proboszczewicach. 
 Poprosił o naprawę wyrwy w chodniku na ul. Płockiej naprzeciwko sklepu spożywczego. 
Przewodniczący Rady: 
 Poinformował, że razem z Wójtem i radnymi z obu Proboszczewic wziął udział 

w poświęceniu alei ks. Jerzego Sitkiewicza.  
 Przypomniał, że niedawno miała miejsce 70 rocznica jednostki OSP w Bronowie-Zalesiu, 

w której wziął udział. Pochwalił Prezesa Oddziału Gminnego ZOSP RP w Starej Białej dh. 
Stanisława Wiśniewskiego za profesjonalne zorganizowanie tej uroczystości. 

Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz: 
 Poprosiła o przekazanie prośby do radnego powiatowego Marka Moderackiego 

o oczyszczenie i pogłębienie rowów w Ogorzelicach przy drodze powiatowej. 
Sołtys Maszewa Stanisław Więckowski: 
 Wyraził zadowolenie, że będzie wyremontowana droga do oczyszczalni ścieków 

w Maszewie. Natomiast zauważył, że niedobrze jest, iż oddalił się remont drogi przez 
Maszewo, która jest ważniejsza dla mieszkańców.  

 Poprosił o wykoszenie zarośniętego rowu przy drodze wojewódzkiej nr 562 na odcinku od 
Płocka do figurki. Dodał, że również  nie wszystkie drogi gminne są wykaszane. 

 Zapytał, na jakim etapie jest budowa ścieżki rowerowej przy drodze wojewódzkiej nr 562. 
 Zapytał, na jakim etapie jest budowa ścieżki rowerowej Maszewo – Maszewo Duże. 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz: 
 Podziękował Wójtowi, Przewodniczącemu Rady, Prezesowi Oddziału Gminnego ZOSP 

RP w Starej Białej dh. Stanisławowi Wiśniewskiemu, przybyłym radnym i Kierownikowi 
Posterunku Policji w Starej Białej Zdzisławowi Dybcowi za uczestnictwo w obchodach 70-
lecia OSP Bronowo-Zalesie. 

 Poprosił o   naprawę przepustu w drodze powiatowej  w Nowym Draganiu 
w centrum miejscowości i o naprawę   wyrwy na drodze powiatowej na granicy Bronowa 
Kmiecego i Kruszczewa. 

 Przypomniał zachowanie właściciela działki, na której znajduje się stacja 
transformatorowa, który - po ostatnich wichurach - nie zgadzając się na wpuszczenie na 
swoją posesję pracowników Pogotowia Energetycznego uniemożliwił naprawę sieci 
energetycznej. 

Radna Marianna Stawicka: 
 Poprosiła o zmianę czasu włączania i wyłączania lamp oświetlenia ulicznego przy drodze 

Bronowo-Zalesie w kierunku Konar. 
Sołtys Wyszyny Stanisław Wiśniewski: 
 Poprosił o naprawę bruku na długości 250 m na drodze Wyszyna – Kobierniki, na której są 

głębokie koleiny wyjeżdżone przez samochody. 
Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz: 
 W imieniu mieszkańców poprosiła o zamontowanie dwóch tablic informacyjnych. 
 Poprosiła o zamontowanie oświetlenia ulicznego przy budynku socjalnym i koło boiska 

sportowego w Ogorzelicach. 
 Poprosiła Wójta o zajęcie się sprawą przejęcia dróg osiedlowych w Ogorzelicach. 
Radny Stanisław Mikołajczyk: 
 Zapytał, czy nastąpił postęp w sprawie gazyfikacji w Nowych i Starych Proboszczewicach. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
Na sprawy poruszone przez radnego Stanisława Mikołajczyka: 
 Ul. Klonowa będzie wykonana w terminie, tak jak ulice w Mańkowie oraz ul. Słoneczna 

i ul. Wrzosowa w Brwilnie. 
 Odnośnie dokończenia ul. Klonowej – Wójt zobowiązał  się, że zwróci uwagę Wykonawcy 

aby droga była realizowana bez zbędnej zwłoki. 
 Odnośnie dokończenia budowy ul. Modrzewiowej – powinna ona zostać wybudowana 

łącznie z ul. Cisową, tak aby nie budować małych fragmentów dróg. 
Na sprawy poruszone przez radnego Marka Moderackiego: 
 Na ul. Wspólnej trzeba najpierw zaprojektować słup do oświetlenia ulicznego, co wymaga 

czasu. 



8/15 
 

 Na budowę pozostałych punktów oświetlenia na przedłużeniu ul. Lipnowskiej do Mańkowa, 
jak i innych uzgodnionych została już podpisana umowa. 

Na sprawy poruszone przez radnego Sławomira Dąbrowskiego: 
 Odnośnie wycinki drzew – jest już prawomocna decyzja na ich usunięcie, ale trzeba 

poczekać z pracami, ponieważ obecnie trwa okres lęgowy ptaków. Poza tym bardzo trudno 
jest obecnie znaleźć profesjonalną firmę, która by się podjęła wykonania tego zadania. 

 Odnośnie naprawy chodnika przy ul. Płockiej – sprawa zostanie przekazana. 
Na prośby sołtysa Maszewa Stanisława Więckowskiego: 
 Odnośnie rowów (odpowiedź również dla sołtys Ogorzelic Janiny Antoszkiewicz) – 

Urząd wycina rowy tylko przy drogach gminnych; wycinka rowów przy drogach 
wojewódzkich i powiatowych należy odpowiednio do MZDW i ZDP. Rowy przy drogach 
wojewódzkich i powiatowych gmina wycinała wyjątkowo i na krótkich odcinkach, np. ul. 
Zglenickiego stanowiącą drogę dojazdowa do Urzędu Gminy i w związku 
z nawiedzeniem gminy przez obraz Matki Boskiej Częstochowskiej. Prośba 
o uporządkowanie rowów zostanie przekazana do zarządcy drogi. 

 Odnośnie ścieżki rowerowej przy drodze wojewódzkiej nr 562 - inwestycja jest na 
końcowym etapie projektowania. Natomiast musimy zdawać sobie sprawę z tego, że 
pozyskanie gruntu dla tej inwestycji będzie bardzo kosztowne.  

 Odnośnie ścieżki rowerowej Maszewo – Maszewo Duże – inwestycja jest na etapie 
przygotowywania dokumentacji geodezyjnej do wniosku o pozwolenie na budowę.     

Na sprawy poruszone przez sołtysa Bronowa-Zalesia Bogdana Jachimowicza: 
 Uszkodzone trzy przepusty znajdujące się w drogach  powiatowych zostały zgłoszone do 

zarządcy drogi. 
 Problem naprawy transformatora wystąpił, ale został załatwiony. Nie leży on jednak po 

stronie gminy, ale musi być załatwiony pomiędzy właścicielem działki, na której znajduje 
się transformator, a firmą Energa Operator. 

Na prośbę radnej Marianny Stawickiej: 
 Sprawa wyregulowania oświetlenia zostanie zgłoszona. 
Na prośbę sołtysa Wyszyny Stanisława Wiśniewskiego: 
 Droga już była poprawiona. Wójt zapowiedział dalszą dyskusję w sprawie wyboru dróg  

w celu wybrania najważniejszych  do wykonania. 
Na prośby sołtys Ogorzelic Janiny Antoszkiewicz: 
 Odnośnie tablic: we wszystkich sołectwach tablice zostaną przejrzane; przewidziano 

w każdym sołectwie jedną tablicę przeznaczoną do wywieszania przede wszystkim 
obwieszczeń, zgodnie z obowiązkiem wynikającym z przepisów Kodeksu postepowania 
administracyjnego. Ponadto na wiatach przystankowych, z których korzysta wiele osób, 
zostaną zamontowane tablice o wymiarach 1 m x 0,70 m, nie osłonięte, na których – po 
uzyskaniu zgody Urzędu – każdy będzie mógł wywiesić informację. 

 Odnośnie oświetlenia – Wójt poinformował, że w lipcu br. kończy się umowa zawarta ze 
spółką Energa Oświetlenie. Do tego czasu są zbierane i analizowane wszystkie uwagi 
odnośnie oświetlenia, tak aby można było sporządzić właściwą umowę, która będzie 
obowiązywała od 1 sierpnia br. 

Na pytanie radnego Władysława Mikołajczyka: 
 Obecnie oczekujemy na harmonogram poszczególnych czynności związanych 

z gazyfikacją, który Gazownia zobowiązała się nam przekazać. 
 
Sołtys Maszewa Stanisław Więckowski: 
 Zapytał, co się dzieje w sprawie budowy drogi przez wieś. 
 Poprosił o przekazanie prośby do MZDW o wykaszanie rowów, dla których są oni 

zarządcami. 
Odpowiedź Wójta: 
 Remont drogi przez wieś będzie musiał być wykonany ze środków gminy, ponieważ są 

bardzo duże trudności z uzyskaniem dofinansowania. Koszt szacuje się na około 800 tys. 
zł, a więc będzie to już duża inwestycja. Dlatego w pierwszej kolejności będzie wykonana 
droga do oczyszczalni ścieków przy 50% udziale Wodociągów Płockich. 

 Wójt zobowiązał się przekazać uwagi dotyczące utrzymania dróg powiatowych 
i wojewódzkich do ZDP i MZDW. 
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Przewodniczący Rady przywitał przybyłego na sesję radcę prawnego Henryka 
Jastrzębskiego. 
Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz: 
 Poprosił o naprawienie zapadającego się chodnika przy ścieżce rowerowej wzdłuż ul. 

Spacerowej w Brwilnie. 
 Zauważył, że PRD Lipno powinno w terminie wywiązać się z umów zawartych z Gminą 

Stara Biała, niezależnie od innych przyjętych zobowiązań. 
 Zauważył, że zlecając wykonanie projektu inwestycji, powinniśmy znać datę jego 

wykonania, tak aby opóźnienia projektanta nie opóźniały realizacji inwestycji. 
 Ponieważ nie mamy szans na środki zewnętrzne na budowę świetlicy w Brwilnie, 

proponuje wybudować ją w 2017 r. z pieniędzy własnych gminy. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Stwierdził, że sołtysi poruszają sprawy, z którymi nie powinni czekać do sesji, ale na 

bieżąco zgłaszać je pracownikowi odpowiedzialnemu za utrzymanie dróg. Dlatego też 
uważa, że należy przejść do kolejnego punktu porządku obrad. 

 
O godz. 11.30 Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach. 
O godz. 11.50 wznowiono obrady. 
Podczas przerwy salę obrad opuścili: radny Władysław Mikołajczyk, radny powiatu 
płockiego Marek Moderacki i Kierownik Posterunku Policji w Starej Białej Zdzisław Dybiec. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady poinformował, że  radni wcześniej otrzymali Sprawozdanie 
z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2015 rok. Poprosił radnych 
o ewentualne pytania do kierownika GOPS Pani Małgorzaty Wiśniewskiej-Klimczewskiej. 
Wobec braku pytań i wniosków Przewodniczący Rady stwierdził, że radni przyjęli 
przedstawione Sprawozdanie bez uwag i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali wcześniej Sprawozdanie Wójta 
Gminy z przebiegu współpracy Gminy Stara Biała z organizacjami pozarządowymi za 2015 
rok, a następnie poprosił radnych o zadawanie pytań do sprawozdania. 
Wobec braku pytań i wniosków Przewodniczący Rady stwierdził, że radni przyjęli 
przedstawione Sprawozdanie bez uwag i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Starej Białej za 2015 rok. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 13 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 125/XIV/16  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Starej Białej za 2015 rok (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
 
 
Ad. 10. 
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Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Starej Białej z/s w Białej za 
2015 rok. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 13 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 126/XIV/16  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego 
Ośrodka Kultury i Sportu w Starej Białej z/s w Białej za 2015 rok (uchwała 
w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 11. 
Na salę obrad powrócił radny Władysław Mikołajczyk. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali wcześniej sprawozdanie 
finansowe Gminy Stara Biała wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała 
za 2015 rok i informacją o stanie mienia Gminy. Następnie zapoznał radnych 
z Uchwałą Nr Pł.127.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Warszawie z dnia 25 kwietnia 2016 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonych przez 
Wójta Gminy Stara Biała sprawozdaniach z wykonania budżetu za 2015 rok. Jest to opinia 
pozytywna. 
Dalej przedstawił radnym pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stara Biała 
o realizacji budżetu gminy za 2015 rok, dającą podstawę do wystąpienia do Rady Gminy 
z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Stara Biała za 2015 rok, 
sformułowanym po rozpatrzeniu przez Komisję: sprawozdania finansowego, sprawozdania 
z wykonania budżetu gminy Stara Biała za 2015 rok wraz z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie mienia Gminy. 
 
Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabieranie głosu w przedstawionej sprawie. 
Radni nie mieli pytań, wniosków i nie wnieśli uwag. 
Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy Stara Biała za 2015 rok i poprosił o zabieranie głosu. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:   „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 127/XIV/16 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stara Biała za 2015 rok (uchwała 
w załączeniu do protokółu). 

Ad. 12. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok. 
Następnie zapoznał radnych z Uchwałą Nr Pł.193.2016 Składu Orzekającego Regionalnej  
Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 1 czerwca 2016 roku w sprawie wydania opinii 
(pozytywnej) o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Stara Biała wniosku 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  



11/15 
 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabieranie głosu w omawianej sprawie. 
Wobec braku  pytań  i wniosków ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:   „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie, w wyniku jawnego 
głosowania, (14 głosami „za”) podjęła Uchwałę Nr 128/XIV/16 w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok (uchwała 
w załączeniu do protokółu). 
 
Następnie o głos poprosił Wójt Gminy, który podziękował za udzielenie mu absolutorium, 
dziękując jednocześnie Skarbnik Gminy i kierownikom gminnych jednostek organizacyjnych 
za współpracę. Dodał, że obecnie na inwestycje jest przeznaczane 17% budżetu gminy, 
podczas gdy wcześniej było to nawet około 30%. Oznacza to, że obecnie trzeba bardzo 
starannie gospodarować pieniędzmi, aby można było planować nowe inwestycje służące 
rozwojowi gminy. 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
gminy Stara Biała na 2016 rok. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały.  
Wójt poinformował, że do budżetu zostało wprowadzone 70 tys. zł na opracowanie 
dokumentacji budowlanej dotyczącej przydomowych oczyszczalni ścieków. 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabieranie głosu. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 129/XIV/16  zmieniającą Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na 2016 rok 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Założeń do 
planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Stara Biała na 
lata 2016 – 2031”. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił radnych 
o zabieranie głosu. 
Wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 130/XIV/16 w sprawie uchwalenia „Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 
energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Stara Biała na lata 2016 – 2031” (uchwała 
w załączeniu do protokółu). 
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Ad. 15. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny na lata 2016 – 2018. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 131/XIV/16  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 
lata 2016 – 2018 (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 16. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie określenia zasad 
udzielenia i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo 
na ich rzecz dyrektorom, wicedyrektorom szkół i przedszkoli, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Stara Biała. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Zapytał, czy uchwała jest podejmowana na wniosek dyrektorów szkół. 
Odpowiedź Wójta: 
 Uchwała jest podejmowana na wniosek dyrektorów szkół i dyrektor przedszkola. Wójt 

dodał, że uchwała w tej sprawie była podejmowana w 2012 roku, a obecnie przedstawiany 
projekt uchwały został uzupełniony o stanowisko dyrektora przedszkola. 

Na prośbę Przewodniczącego Rady Wójt wyjaśnił zasady obniżania wymiaru godzin zajęć 
dla dyrektorów szkół i skutki, w tym finansowe, które dla nich wynikają z tego tytułu. 
Wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 132/XIV/16  w sprawie określenia zasad udzielenia i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz dyrektorom, 
wicedyrektorom szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Stara Biała (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 17. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
przystąpienie Gminy Stara Biała do projektu pn. „Budowa systemu wczesnego ostrzegania 
przed zjawiskami katastrofalnymi na terenie powiatu płockiego” realizowanego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014 – 2020 – 
Oś priorytetowa V „Gospodarka przyjazna środowisku”, działanie 5.1 pod nazwą: 
„Dostosowanie do zmian klimatu”. 
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Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 

Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 133/XIV/16  w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Stara Biała 
do projektu pn. „Budowa systemu wczesnego ostrzegania przed zjawiskami 
katastrofalnymi na terenie powiatu płockiego” realizowanego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014 – 2020 – Oś 
priorytetowa V „Gospodarka przyjazna środowisku”, działanie 5.1 pod nazwą: 
„Dostosowanie do zmian klimatu” (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 18. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Biała. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:   „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 134/XIV/16 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Biała 
(uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 19. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Maszewo. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza Wójt wskazał położenie 
gruntu. 
Wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:   „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 135/XIV/16 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
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z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego 
w m. Maszewo (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 20. 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
Przewodniczący Rady poinformował, że komisje Rady Gminy uzgodniły termin wspólnego 
posiedzenia na dzień 20 lipca (środa). 
Wójt udzielił odpowiedzi na pytanie radnego Władysława Mikołajczyka: umowa określa 
termin zakończenie budowy ul. Klonowej do dnia 5 września br.   
Radny Jan Sieradzki: 
 Zapytał, czy jest przewidywane zagospodarowanie zaniedbanej działki położonej przy ul. 

Mickiewicza od strony przedszkola. 
Odpowiedź Wójta: 
 Działka jest jeszcze własnością Skarbu Państwa i trwa proces jej komunalizacji. Po tym, 

jak stanie się własnością gminy zostanie podzielona, a wydzielona część sprzedana 
właścicielowi sklepu, który tam się znajduje. Na pozostałej części przewidywane jest 
posadzenie zieleni, ewentualnie mały parking i dojście do przedszkola. 

Radna Marianna Stawicka: 
 Zapytała, na jakim etapie jest sprawa przekazania przez mieszkańca drogi koło działki nr 

33/5 w Bronowie-Zalesiu. 
Odpowiedź Wójta: 
 Pismo w tej sprawie zostało już wysłane. 
Radny Marek Moderacki: 
 Zasygnalizował wpływ objazdu związanego z robotami drogowymi w Mańkowie 

w kierunku Wyszyny na spadek obrotów firm, które znajdują się w pobliżu. Wyraził opinię, 
że w tym miejscu wystarczyłoby poszerzyć lewoskręt, a nie decydować się na inwestycję 
za 3,5 mln zł i o takim zakresie, co wydłuża czas jej zakończenia. Zauważył, że 
w związku z tym po III kwartale br. można spodziewać się wniosków o zmniejszenie 
wymiaru podatku od osób prowadzących działalność gospodarczą. 

Prezes Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. Jarosław Rydzewski 
na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza o postęp robót przy 
budowie kanalizacji w Ludwikowie odpowiedział, że w tej chwili trwają jeszcze końcowe prace 
dotyczące przygotowywania dokumentacji projektowej, która powinna być gotowa do 10 lipca 
br. Następnie spółka wystąpi o pozwolenie na budowę i złoży wniosek o dotację. 
Radny Marek Krajewski: 
 Zapytał, jak przebiega inwestycja wodociągowa i kiedy wodociąg w Maszewie Dużym 

zostanie podłączony do sieci. 
Odpowiedź Prezesa Zarządu Spółki: 
 Został ogłoszony przetarg na rozbudowę stacji; w tej chwili spływają zapytania techniczne 

i dotyczące umowy. Termin składania ofert upływa 7 lipca. Odnośnie wody dla Maszewa 
Dużego: trwają prace przy projektowaniu wodociągu i kanalizacji od Nowej Białej 
w kierunku szkoły. Przewidziano również jedną nitkę, która będzie przebiegała przy firmie 
przy firmie Petro WodKan i połączy wodociąg w Maszewie Dużym. 

Radny Stanisław Antoszkiewicz: 
 Zapytał, na jakim etapie jest sprawa doprowadzenia wody do działki nr 36/2 

w Ogorzelicach. 
Odpowiedź Prezesa Zarządu Spółki: 
 Zlecono wykonanie map i projektu.  

Prezes Rydzewski dodał, że jest już projekt i pozwolenie na budowę sieci wodociągowej 
łączącej Starą Białą ze Starymi i Nowymi Proboszczewicami. Ponieważ będzie ona 
przebiegała przez pola uprawne, realizacja nastąpi po żniwach. 

Wójt dodał, że bardzo ważną sprawą jest zmniejszenie ilości wody kupowanej od Wodociągów 
Płockich, która jest dużo droższa niż woda dostarczana przez spółkę gminną. Dlatego też 
spółka musi być przygotowana finansowo na koszty budowy SUW w Białej, która ma służyć 
temu celowi. Spółkę czeka też duża inwestycja w postaci kanalizacji sanitarnej 
w Ludwikowie. Pomocą będzie tu z pewnością zysk z działalności osiągnięty przez 
Gospodarkę Komunalną „Stara Biała” Sp. Z o.o. 
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Przewodniczący Rady podziękował Prezesowi Zarządu Spółki za przygotowanie informacji 
dotyczącej cen wody i ścieków obowiązujących od 1 lipca 2016 r. 
 
Ad. 21. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady XIV Sesji 
Rady Gminy Stara Biała. 
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